
 
 

                                           27.01.2022 

 

I medfør af §37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut.  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Agter KNI at fortsætte samarbejdet med Slagteriet Theilgaard i de kommende år? 

2. Hvor stort et tab har KNI fået i forbindelse med uheldet med frysevarerne? 

3. Vil man i den nærmeste fremtid erstatte de slagtervarer fra Theilgaard med nye? 

4. Kan man erstatte de varer fra Slagter Theilgaard, som man nu mangler i 

islægområderne i yderdistrikterne, der har taget skade med nye varer, uden at 

forbrugerne bliver belastet økonomisk? 

5. Kan man forsyne Pilersuisoqs butikker i yderdistrikterne med de varer man nu 

mangler, evt. via luftfragt uden at ramme forbrugernes økonomi? 

6. Vil man henvende sig til Danish Crown eller andre, såfremt man afbryder samarbejdet 

med Slagter Theilgaard? 

(Medlem af Inatsisartut, Emanuel Nûko, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

KNI A/S har konstateret, at der var sket et uheld med frysevarer fra Slagter Theilgaard, hvorpå de 

blev kasseret. I yderdistrikterne i Pilersuisoqs butikker i byer og bygder mangler er man begyndt 

mangle disse varer. Det vil være overraskende hvis KNI fortsætter samarbejdet med slagter 

Theilgaard, set i lyset af fejlens omfang som har ramt alle forbrugere i Pilersuisoq distrikterne 

. 


